
 

 

 
 
Referat af skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 1. februar 2022 kl. 17.00 20.00. OBS – Mødet begynder kl. 17.00 på SFO Hortensiavej. Der vil 
være et kort oplæg fra SFO leder Lars Nadybal. 
 
Punktet meddelelser udgå fra dagsorden, så hvis der er emner til dette punkt, skal de fremsendes som et 
kort skriftligt notat inden skolebestyrelsesmødet 

Forældrerepræsentanter: 

• Jette Hyldal Deichman 

• Louise Krogh - afbud 

• Rasmus Edelberg - afbud 

• Sune Wæsel 

• Susanne Nørlund Munk 

• Morten Winther - afbud 

• Ditte Handreck 

Suppleanter: 

• Janne Hansen - indsuppleret 

• Julie Bek - indsuppleret 

Elevrepræsentanter: 

• Liva (8. årgang)  

• Bjørn (9.årgang) 

 

Medarbejderrepræsentanter: 

• Henrik Tholstrup Larsen SFO - afbud 

• Lasse Skjerlie Gilling, lærergruppen – deltog via Teams 

 

Ledelsesrepræsentanter: 

• Jens Zachariasen 

• Kristian Lohmann 

• Michael Halvorsen 

• Lars Nadybal 

 



 

 

 
 
 
 

Tidsplan 
Ca. 

Status 
& Bilag  

Referat – Del 1 

Ansvar 
Navn 

    
 

17:30 
 

Beslutning 
 
1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 

 
Formand 

 
17:30 

 
Beslutning 

Bilag 

 
2. Godkendelse af referat 
        Referatet d.11. januar 2022 bliver eftersendt til godkendelse på 
næste skolebestyrelsesmøde 
 

 
Kristian 

 
17:35 

 

 
Drøftelse 

 

 
3. Skolens organisering – to deling af skolen mod nuværende tre 

deling  
Lærerteam vil som udgangspunkt følge klasse fra 1.-5. klasse og 
6.-9. klasse 
 
Jens og Kristian orienterede om den fremtidige organisering af 
skolen, hvor den i overordnede træk opdeles i to i stedet for – 
som nu – i tre. 
Skolens personale har været inddraget i processen og i de 
samlede tilbagemeldinger peger majoriteten af lærerne på 
opbakning til en to-deling af skolen. Fordelene ved en to-deling af 
skolen bliver beskrevet som længerevarende relationer mellem 
voksne og børn og dermed mere lærerkontinuitet, fordelen ved at 
lærerne som starter klasserne op i 1. klasse kan høste frugterne af 
arbejdet i 4. og 5. klasse, at lærerne i udskolingen kan skabe 
relationer til eleverne allerede fra 6. klasse og før eleverne for 
alvor kommer i puberteten. 
Derudover er der en del faglige resultater (fx elevernes læseevne 
og læselyst) der daler på mellemtrinnet. Dette skal en ny 
organisering afhjælpe. 
Argumenter imod en to-deling af skolen har været, at lærernes 
specialisering ift. aldersgruppe udvandes. 
 
Eleverne har drøftet punktet på elevrådsmøde og det var 
vanskeligt for eleverne at forholde sig til. Der var ikke en tydelig 
stærk mening der pegede på noget specifikt. 
 
Skolens organisering er beskrevet i et princip, som er ved at blive 
revideret. Ledelsen kommer med udkast til kommende 
skolebestyrelsesmøde til godkendelse. 
Princippet vil ligeledes vedrøre punkt 4 på dagsordenen; Princip 
vedrørende lærerkontinuitet. 

 

 
Kristian/Jens 

 

 
17.55          

 

 
Beslutning 

 

 
4. Princip vedrørende lærerkontinuitet            

Hænger sammen med punkt 3 om skolens organisering. Derfor 

 
Kristian/Jens 

 



 

 

skal dette princip skrives sammen med princippet om skolens 
organisering. 
Skolens ledelse sender udkast til princip til arbejdsgruppe 
(Susanne og Julie) før kommende skolebestyrelsesmøde.        
                                      

     
  18.20 
    

 

 
Drøftelse 

 

 
5. Faglige mål på Ny Hollænderskolen 

Flere elever på Ny Hollænderskolen skal få 10 eller 12 i dansk og 
matematik og færre elever skal få 02 eller mindre i de to fag. 
Elevernes læseevne skal ikke gå ned på mellemtrinnet, men øges 
gennem hele deres skolegang.  
Ny Hollænderskolen skal som minimum ligge på niveau med den 
socioøkonomiske referenceramme. Vi skal være bedre end den 
socioøkonomisk referenceramme i de fag, hvor der er en særlig 
indsats; dansk og matematik. 
Elevernes lyst og interesse for naturfag skal styrkes. 
 
Lasse indvender at de faglige måltal ikke nødvendigvis er 
motiverende for eleverne. Han gør opmærksom på at 
sammenholde tallene med trivselsmålingerne. 
Derudover pointerer Lasse at afgangsprøverne primært vurderer 
eleverne på færdigheder, men de undervises i kompetencer. 
 

 
Kristian/Jens 
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18.40 

 
Orientering 

 
6. Byggeri – udearealer og genhusning 

Der har været afholdt møde med LYTT ang. udearealerne ift. 
udbudsmaterialet.  
Skolebestyrelsen bad skoleledelsen sikre at, såfremt der er 
ændringer i udbudsmaterialet som afviger fra forslaget fra 
KOMPAN, skal det pointeres og godkendes i skolebestyrelsen. 
Endvidere at skoleledelsen meddeler forvaltningen at skolen 
gerne vil prioritere de mindre relevante dele af projektet, så det 
kan indgå i skønhedskonkurrencen. 
Det er fortsat planen at arbejdet går i gang ultimo juni. 
 

7. Kort status på Covid 19 
Smittetallet blandt medarbejdere og elever er højt på Ny 
Hollænderskolen. Det presser skolen meget i øjeblikket i forhold 
til at dække den daglige undervisning på grund af mange smittede 
medarbejdere. 
Der udleveres selvtest til eleverne. 
Skolebestyrelsen anerkender, at det er vanskeligt at få hverdagen 
til at hænge sammen med stort fravær og stort vikarforbrug. 
  

8. Tilbagemelding fra mødet vedrørende omstillingsprojekt på 
specialundervisningsområdet – mellemformer (Ditte og Janne) 
Ditte har lavet et skriv fra mødet. Overordnet sendes for mange 
elever i vidtrækkende specialiserede tilbud.  
Løsningen på udfordringen er at indføre ”mellemformer”. Det 
startes op sommeren 2023. Tanken er, at 63 børn skal gå i en 
mellemform, hvor eleverne i mellemformen er tættere på 
almenområdet. De skal implementeres på alle skoler på 
Frederiksberg i ni forskellige grupper. Mellemformernes 
målgruppe var endnu ikke defineret; dvs. hvilken udfordring 
eleverne i de forskellige mellemformer har. Eleverne i 
mellemformer skal visiteres til tilbuddet.  
Den økonomiske ramme var endnu ikke på plads på mødet. 
Det ligger fast, at Ny Hollænderskolen kommer til at skulle rumme 
en mellemformsgruppe fra sommeren 2023. 
Når Ny Hollænderskolen véd hvilken mellemform, og hvornår, vil 
skolebestyrelsen gerne inddrages/orienteres i 
implementeringsfasen. 

                                                                      
 

9. Kommunikation fra mødet samt punkter til dagsorden for 
kommende møder 
Lærerkontinuitet i relation til skolens organisering. 
Covid-19, såfremt Kristian skriver afsnittet. 

 
Sune/Jens 

 
19.40 

 
Orientering 

 
10. Eventuelt 

Elevrådet har sætninger til vikarpjecen. De sendes til Susanne. 
 

 
Alle 

 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
Ledelsen udkast til møderække i skoleåret 
2021/2022 
 
Tirsdag d. 17. august kl. 17-20 
Tirsdag d. 7. september kl. 17-20 
Tirsdag d. 5. oktober kl. 17-20 
Tirsdag d. 2. november kl. 17-20 
Tirsdag d. 7. december kl. 17-20 
Tirsdag d. 11. januar kl. 17-20 
Tirsdag d. 1. februar kl. 17-20 
Tirsdag d. 1. marts kl. 17-20 
Tirsdag d. 5. april kl. 17-20 
Tirsdag d. 3. maj kl. 17-20 
Tirsdag d. 7. juni kl. 17-20 

 
 
 

    
 
 
Styrelsesvedtægt for Frederiksberg Kommunes skolevæsen  
 
https://www.frederiksberg.dk/sites/default/files/2020-
02/Styrelsesvedtaegt_Frederiksberg_Kommunes_skolevaesen_2019.pdf 

https://www.frederiksberg.dk/sites/default/files/2020-02/Styrelsesvedtaegt_Frederiksberg_Kommunes_skolevaesen_2019.pdf
https://www.frederiksberg.dk/sites/default/files/2020-02/Styrelsesvedtaegt_Frederiksberg_Kommunes_skolevaesen_2019.pdf
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